
Zápis ze 4. zasedání Akademického senátu DFJP ve volebním období 2024–2027,  

konaného 13. 11. 2024 od 13.00 hodin v zasedací místnosti děkanátu DFJP (DA-01016) 

Přítomni:  Ing. Vladislav Borecký, Ph.D., Ing. Aleš Hába, Ph.D., Ing. Jan Chocholáč, Ph.D., 
Ing. Pavel Lopour, Ph.D., Ing. Tomáš Michálek, Ph.D., Ing. Jan Pokorný, Ph.D., 
Ing. Ondřej Sadílek, Ph.D., Ing. Jiří Šlapák, doc. Ing. Petr Voltr, Ph.D., Ing. Tomáš 
Gajdoš, Bc. Natálie Parlagi, Ing. Šárka Vančurová, Ing. Radek Vrba 

Omluveni:  Ing. Aleš Šmejda, Ph.D., Ing. Zdeněk Sháněl 

Hosté:  doc. Ing. Libor Švadlenka, Ph.D., Ing. Michaela Ledvinová, Ph.D., doc. Ing. Ladi-

slav Řoutil, Ph.D., doc. Ing. Karel Greiner, Ph.D., Ing. David Šourek, Ph.D., 

Ing. Martin Kohout, Ph.D., Ing. Jakub Vágner, Ph.D. 

Program zasedání: 

1. Zahájení, schválení skrutátorů 
2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP 
3. Projednání závažných změn ve studijním programu Technika, technologie a řízení 

letecké dopravy v průběhu jeho uskutečňování 
4. Různé 
5. Závěr 

1. Zahájení, schválení skrutátorů 
Předseda AS DFJP, dr. Hába, zahájil zasedání ve 13:00 a přivítal přítomné. V době zahájení 

zasedání bylo přítomno 12 senátorů. Předseda AS DFJP navrhl skrutátory pro toto zasedání: 
Ing. Jana Pokorného, Ph.D., a Ing. Jana Chocholáče, Ph.D. Hlasování se zúčastnilo všech 12 
přítomných senátorů, kteří se většinově vyslovili pro návrh. Navržení skrutátoři tak byli schvá-
leni. 

Hlasování: pro 10; proti 0; zdržel se 2. 

2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP 
Předseda AS DFJP seznámil přítomné s navrženým programem zasedání. K programu za-

sedání nikdo nevznesl žádné připomínky, a proto dal předseda AS DFJP o programu hlasovat. 

Hlasování se účastnilo všech 12 přítomných senátorů, kteří se jednomyslně vyslovili pro návrh. 

Program zasedání tak byl schválen. 

Usnesení 2024/06/01:  
Akademický senát DFJP projednal a schválil program 4. zasedání Akademického senátu DFJP 
konaného dne 13. 11. 2024 od 13.00 hodin. 

Hlasování: pro 12; proti 0; zdržel se 0. 

Ve 13.02 hod. přichází senátor Dr. Lopour. 

3. Projednání závažných změn ve studijním programu Technika, technologie a řízení letecké 
dopravy v průběhu jeho uskutečňování 

Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo předkladateli, kterým je děkan 
DFJP. Děkan, doc. Švadlenka, stručně představil změny, které se týkají garanta studijního pro-



gramu a garantů a vyučujících některých předmětů studijního programu. Tyto změny bylo ne-
zbytné provést po náhlém odchodu většiny akademických pracovníků Katedry letecké dopravy 
tak, aby byl studijní program řádně personálně zabezpečen. 

Stanovisko Pedagogické komise AS DFJP shrnul předseda komise, Ing. Vrba, který uvedl, 
že pedagogická komise nemá žádné věcné připomínky. 

V rámci rozpravy k tomuto bodu programu proběhla diskuze, do které se zapojili Dr. Mi-
chálek, Ing. Šlapák, Dr. Borecký, Dr. Hába, Dr. Chocholáč, doc. Švadlenka. a Dr. Ledvinová. 
Předmětem diskuze byla předpokládaná výše úvazků nově zapojených akademických pracov-
níků, zapojení nových akademických pracovníků do vedení bakalářských prací a drobné for-
mální připomínky k předloženému dokumentu. 

Jelikož nebyly k předkládanému materiálu žádné další připomínky, dal k tomuto bodu 
předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro který se vyslovilo všech 13 přítomných se-
nátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2024/06/02:  
Akademický senát DFJP projednal závažné změny ve studijním programu Technika, techno-
logie a řízení letecké dopravy v průběhu jeho uskutečňování a doporučuje v žádosti o tyto 
změny zapracovat formální připomínky vzešlé z diskuze. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

4. Různé 
Předseda AS DFJP stručně informoval o dosavadním průběhu voleb kandidáta na funkci 

děkana. Do stanoveného termínu 21. 10. 2024 nebyl podán žádný návrh kandidáta na funkci 
děkana. Předsednictvo AS DFJP vyhlásilo proto nové volby s termínem podávání kandidátů na 
funkci děkana 20. 11. 2024, 13:00 hod., termínem předvolebního shromáždění akademické 
obce a zaměstnanců DFJP 27. 11. 2024 od 15:00 hod. v posluchárně UA-A2 a termínem konání 
voleb 11. 12. 2024 na zasedání AS DFJP od 13:00 hod. Vzhledem k tomu, že termín konání 
voleb je pouhé 3 dny před koncem funkčního období stávajícího děkana, předsednictvo AS 
DFJP požádalo o schůzku s rektorem za účelem prodiskutování situací, které mohou v rámci 
nově vyhlášené volby nastat. Tato schůzka se uskutečnila 5. 11. 2024. Předsednictvo AS DFJP 
informovalo rektora o aktuální problematické situaci na DFJP související zejména se zabezpe-
čením studijního programu Technika, technologie a řízení letecké dopravy. Rektor UPCE vzal 
na vědomí termín konání nové volby kandidáta na funkci děkana DFJP a přislíbil, že je ochoten 
s předsednictvem AS DFJP opět jednat, pokud to na základě aktuální situace bude předsednic-
tvo AS DFJP požadovat. 

Dr. Sadílek předal podnět vedoucího KEEZ, Dr. Krčmáře, týkající se nedostatečného fi-
nančního ohodnocení sekretářek kateder, jejichž aktuální tarifní platová třída odpovídá vý-
razně nižšímu finančnímu ohodnocení, než je tomu u obdobných pracovních pozic státního 
sektoru a navrhl, aby se vedení DFJP zabývalo změnou tarifní platové třídy pro sekretářky ka-
teder. K tomuto tématu se též vyjádřili Dr. Chocholáč a Dr. Pokorný, kteří návrh podpořili. 
Předseda AS DFJP doplnil, že s ohledem na končící funkční období stávajícího vedení DFJP není 
aktuálně vhodné tento problém řešit se současným vedením DFJP, nicméně výhledově po zvo-
lení nového děkana bude jistě žádoucí tuto problematiku znovu otevřít, jelikož s tím souvisí 
i kvalita administrativního zázemí DFJP. Děkan doc. Švadlenka uvedl, že se problematikou ne-
uspokojivého finančního ohodnocení sekretářek zabýval již v roce 2023, kdy došlo spolu se 
slučováním sekretariátů kateder ke změně jejich tarifních tříd (směrem nahoru) a OP. V roce 
2023 a 2024 došlo dále k opakovanému navyšování tarifních mezd všech pracovníků DFJP. I 
tak je zřejmé, že výše celkového finančního ohodnocení sekretářek ale i ostatních pracovníků 



DFJP je v porovnání s oborově příbuznými organizacemi na nižší úrovni, nutno však vycházet 
z dostupných finančních zdrojů DFJP. Další navyšování mezd by mělo být již diskutováno s no-
vým vedením DFJP s ohledem na výši rozpočtu DFJP pro další roky. 

Dr. Kohout se dotázal, zda byly dodány bývalými akademickými pracovníky Katedry le-
tecké dopravy studentům studijního programu Technika, technologie a řízení letecké dopravy 
veškeré slíbené podklady související se získáním příslušných licencí. Odpověděl děkan 
doc. Švadlenka. 

Děkan doc. Švadlenka informoval o aktuálním vývoji rekonstrukce budovy DC. 

Dr. Michálek informoval o bodech projednávaných na minulém zasedání AS UPCE 
(zejména schválení nového volebního řádu AS UPCE a změn pravidel hospodaření UPCE) a 
o plánovaném zasedání AS UPCE dne 26. 11. 2024, kde by měly být podány informace k akti-
vitám SAFE UPCE. 

5. Závěr 
Předseda AS DFJP poděkoval přítomným za účast a zasedání ukončil v 13:40 hod. Dě-

kan DFJP poděkoval senátorům za projednání předkládaného dokumentu. Příští řádné zase-
dání AS DFJP je plánováno na středu 11. 12. 2024 od 13:00 hod. a jeho součástí bude volba 
kandidáta na funkci děkana. 

Zapsal: Aleš Hába 


